
Forslag om vedtægtsændringer – adgang til referater fra bestyrelsesmøder 

 

Paragraf 31 stk 2 ændres fra 

 

”Der tages referat af bestyrelsesmøderne. Referatet underskrives af de 

bestyrelsesmedlemmer, der har deltaget i mødet.” 

 

Til 

 

”Der tages referat af bestyrelsesmøderne. Referatet underskrives af de 

bestyrelsesmedlemmer, der har deltaget i mødet. Referaterne fra bestyrelsesmøder skal 

skrives, så andelshaverne på en let forståelig måde kan læse og forstå dem. 

Argumenter for og imod en beslutning skal tydelig fremgå, så andelshaverne kan se, 

hvilke overvejelser der ligger bag en beslutning. 

 

Enhver andelshaver har ret til at få referater fra bestyrelsesmøder udleveret fysisk eller 

fremsendt elektronisk ved henvendelse til ejendomskontoret eller bestyrelsen. 

Referaterne skal dog være censureret for personoplysninger om andre andelshavere 

og andre privatpersoner. Et sådant referat skal ligeledes være tilgængeligt online på 

foreningens hjemmeside senest 4 uger efter mødets afholdelse, dog med den 

betingelse af, at referatet kun er tilgængeligt, hvor andelshavere har adgang.” 

 

 

Motivation 

Igennem de seneste mange måneder har jeg flere gange kontaktet bestyrelsen for at 

få lov til at se referaterne fra bestyrelsesmøderne. Baggrunden var, at jeg løbende ville 

følge med i, hvordan vores forening blev drevet, og se hvilke problemstillinger og 

projekter der lå på bordet.  

 

I foråret fik jeg først en mail fra næstforpersonen, hvor der bl.a. stod:  

 



”I forhold til referaterne fra bestyrelsesmøderne, kan vi desværre ikke fremsende disse 

uden videre, da bestyrelsesmøderne som udgangspunkt er lukkede. Hvis du ønsker at 

vide, om vi har vendt et specifikt punkt, oplyser vi formentlig gerne dette. Ønsker du 

blot at vide, hvad den i øvrigt frivillige bestyrelse har brugt sin tid på, må du vente til 

bestyrelsens beretning ved næstkommende ordinære generalforsamling.” 

 

Dette giver ikke andelshaverne mulighed for løbende at se, hvad der sker i foreningen, 

medmindre man ved, hvad der bliver drøftet på bestyrelsesmøderne. Men de er jo 

lukkede. 

 

Derfor skrev jeg igen, og og fik svar fra forpersonen, hvor der bl.a. stod: 

 

”Bestyrelsens referater bruges som et internt kommunikationsdokument, så vi kan se, 

hvad der er besluttet og hvem, der eventuelt skal gøre noget. De skrives ikke med 

henblik på at oplyse udenforstående. 

 

Da der ikke er en bestemmelse i foreningens vedtægter, der giver dig ret til at få 

udleveret vores interne referater, mener vi ikke det er et krav du har som 

andelshaver i denne andelsboligforening.” 

 

Svarerne fra forpersonen og næstforpersonen betyder i bedste fald, at hvis en 

andelshaver spurgte ind til et specifikt punkt, som vedkommende vidste, at bestyrelsen 

havde på dagsordenen, så ville referatet være ubrugeligt, da det ikke er skrevet for, at 

andelshaverne skal kunne forstå det.  

 

Disse forslag vil sandsynligvis give lidt mere ekstraarbejde for referenten til møderne. 

Omvendt vil adgangen til referaterne og en mere udførlig og let forståelig beskrivelse af 

dem gøre, at flere andelshavere vil kunne finde relevante oplysninger f.eks. på 

foreningens hjemmeside. Dermed vil der være færre mails og spørgsmål, som i sidste 

ende vil lette bestyrelsens arbejde. 

 

Derfor ønsker jeg med disse to forslag mere gennemsigtighed i bestyrelsens arbejde, så 

andelshaverne kan følge med i og bidrage til arbejdet for foreningen. 

 



Forslaget er stillet af: Audrius 


